
Protokół Nr LXI/23
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 23 listopada 2023r.

LXI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 23 listopada 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:51 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Artur Brandys
– Joanna Kalus-Grzegorzek
– Damian Kiecka

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LXI/741-751/23.

1. Otwarcie posiedzenia
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 16 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Michała Macioszek oraz 
Radnego Piotra Szola. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Michała 
Macioszek.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 



Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian 
Kiecka, Jan Spendel

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad.

Na posiedzenie dotarł Radny Jan Spendel – 17 osób obecnych na sali. 

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LX Sesji.
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.

4. Działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa w mieście.
Przewodniczący poinformował o nieobecności Komendanta Miejskiego OSP druha Adama 
Skrzypczyk. Przedstawił Zastępcę Komendanta Komisariatu Policji w Orzeszu – kom. 
Przemysława Panfil. 

Zastępca Komendanta przedstawił stan osobowy, wyposażenie oraz liczbę interwencji 
przeprowadzonych w 2023r. na terenie Orzesza. Informacja w tej sprawie stanowi załącznik 
Nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radni zadali pytania dotyczące:

– możliwości uzupełnienia wakatów na Komisariacie Policji w Orzeszu,

– obsady Komisariatu podczas dyżurów wieczornych i nocnych,

– prowadzonych interwencji przez policjantów z drogówki, a nie z Komisariatu Policji,

– liczby patroli przebywających w terenie w godzinach wieczornych i nocnych oraz w 
weekendy.

Radni zgłosili sprawy:

– częstszych patroli na ul.Gostyńskiej, Sadowej oraz Kobiórskiej ze względu na 
wzmożony ruch na tych drogach związany z remontem drogi wojewódzkiej nr 928,

– zwiększenia liczby patroli na Górce Wawrzyńca w okolicach parku,

– niewłaściwego parkowania samochodów przy chodniku na ul.Bukowina. 



5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy.
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:
- wznoszone są ściany zewnętrzne i wewnętrzne oraz trwa montaż stropów gęstożebrowych 
przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 6. Poinformował, że nie ma zagrożenia odnośnie 
realizacji tego zadania,

- w przygotowaniu są przetargi na realizację zadań: rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 
oraz termomodernizacja budynków Przedszkola Nr 7 oraz Przedszkola Nr 3,

- na ukończeniu jest wykonanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacyjnej w Orzeszu-
Jaśkowicach,

- ukończono roboty budowlane boiska wielofunkcyjnego w Orzeszu przy ul.Skośnej,

- trwają prace przy wykonaniu ocieplenia ścian budynku OSP Orzesze w ramach programu 
„EKO-REMIZA”,

- miasto oczekuje na rozstrzygnięcie konkursu w ramach Programu Polski Ład 
„Rozświetlamy Polskę”,

- trwają roboty związane z wykonaniem zadań w ramach Polskiego Ładu I: budowa dróg 
ul.Wyspiańskiego, ul.Bema oraz ul.Biedronek,

- złożono 10 ofert na wykonanie remontów dróg gminnych w 2024r.,

- przygotowywane są dokumenty do podpisania umowy z Wojewodą Śląskim na 
dofinansowanie remontów dróg w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na rok 2024,

- z otrzymanej dotacji przeprowadzono remont grobu zbiorowego na Pasternioku, gdzie 
pozostaje jeszcze sprawa wymiany obecnie weryfikowanych przez IPN tablic, 

- Centralny Port Komunikacyjny jest na etapie opracowywania raportu oddziaływania na 
środowisko,

- odbyło się spotkanie u Marszałka Województwa Śląskiego odnośnie Kolei Plus,

- ponownie powinny zostać oszacowane koszty realizacji przebiegu Kolei Plus we wszystkich
wariantach,

- od marca zatrudniony będzie nowy kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej, 

- obecnie nie ma żadnych problemów na oczyszczalni i ścieki oraz osady są normalnie 
odbierane. 

Radni poruszyli sprawy:

- rozliczenia elektronicznych liczników na wodę przez osoby prywatne,

- ponowienia zgłoszenia do Powiatowego Zarządu Dróg kwestii dotyczącej naprawy 
studzienek kanalizacyjnych na ul.Szklarskiej,



- zlikwidowanych znaków drogowych przy przejeździe kolejowym obok Huty Szkła,

- karbonizacji osadów ściekowych,

- przeznaczenia biurowca przy ul.Fabrycznej,

Na posiedzenie dotarł Rady Wojciech Dudek – 17 osób obecnych na sali. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo od mieszkanki dotyczące podjęcia 
uchwały, w sprawie zakazu wykorzystania Górotworu pod powierzchnią Miasta Orzesze dla 
magazynowania sprężonego CO2 wraz z domieszkami. Dopowiedział, że temat będzie dalej 
analizowany.

6. Podatki i opłaty lokalne:
a) omówienie podatków na 2024 rok
Pani Grażyna Rudy przedstawiła informację na temat stawek podatkowych na 2024r. 

Przewodniczący przypomniał, że wpłynęło pismo Górnośląskiego Stowarzyszenia 
Przewoźników Drogowych dotyczące podatku od środków transportowych i została już 
udzielona odpowiedź. Zauważył, że w mieście od 2018r. nie są podwyższane stawki podatku 
od środków transportowych. Poinformował o wpłynięciu petycji o niepodwyższanie 
podatków na rok 2024, z którą wystąpiła Partia Nowa Nadzieja. Dopowiedział, że sprawa 
będzie przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przedstawił protokół z 
dnia 22 listopada 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji 
pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

– określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta Orzesze od 
1 stycznia 2024 roku,

– przyjęcia gminnego Programu profilaktyki i Rozwiązywania problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Orzeszu na rok 2024,

– rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2024 rok.

Protokół stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Głosowano w sprawie:
pozostawienia podatku od środków transportowych na poziomie roku 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

b) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na terenie Miasta Orzesze od 1 stycznia 2024r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Miasta Orzesze od 1 stycznia 2024r.

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, 
Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Damian Mrowiec
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Adam Ratka
NIEOBECNI (5) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian 
Kiecka, Jan Spendel

7. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Adam Ratka
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr L/617/22 z 
dnia 15 grudnia 2022r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr L/617/22 z dnia
15 grudnia 2022r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

d) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 
Orzeszu na rok 2024
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Orzeszu na rok 2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

e) Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

f) Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2023-2027 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2023-2027 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz
Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Teresa Potysz
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

g) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadania nazw drogom wewnętrznym w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka 

h) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadania nazwy drodze wewnętrznej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka 

.
i) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 
przy ul.Bocznej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 
ul.Bocznej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka



j) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Budowlanych
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Budowlanych. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka

8. Zamknięcie Sesji.
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął LXI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                               Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                                      mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


